

Job Title: Satirical Content Writer

Employment Type: Full-time / Part-time / Freelance (Hourly-based)

Reporting To: Head Writer / Content Producer

Experience Required: Minimum 3 years of proven writing experience

Job Summary

We are looking for a sharp, witty, and socially aware **Satirical Content Writer** to join our creative team. You will be responsible for writing impactful, culturally relevant, and humorous scripts that tackle current events, social commentary, and political dynamics within the Arab world. The role requires a strong narrative voice, a deep understanding of satire, and the flexibility to work across short-form content, dialogue-driven scenes, and serialized formats.

Key Responsibilities

1. Write standalone or serialized satirical scripts tackling current or archived topics.
 2. Develop short or long-form storylines for social or political shows using unconventional narrative structures.
 3. Write dialogue-driven scenes featuring realistic or symbolic characters.
 4. Collaborate with the creative team and directors to refine scripts for production readiness.
 5. Propose fresh episode ideas and segment concepts that align with the company's editorial direction.
 6. Transform concepts into fully developed treatments and polished scripts.
 7. Rewrite scripts based on creative or directorial feedback while maintaining core intent.
 8. Employ satire and irony thoughtfully, balancing sharp commentary with smart narrative delivery.
 9. Continuously research relevant themes and cultural triggers from the Arab world, turning them into viable satirical content.
 10. Participate in content development meetings and offer alternative perspectives to approach the same topic creatively.
 11. Help maintain a balance between creative expression and audience relevance, ensuring the message is impactful without being excessive or superficial.
-

Qualifications

- Proven experience in script or screenwriting (professional or independent)
 - Strong understanding of Arab sociopolitical context and cultural nuances
 - Proficiency in Modern Standard Arabic; fluency in colloquial dialects is a plus
 - Strong ability to shift between serious and humorous tones
 - Excellent dialogue writing skills and creative character development
 - Reliable with deadlines, collaborative in a fast-paced, multicultural team
 - Comfortable working across various content types (comedy, drama, commentary)
-

Languages Required

- Arabic (Fluent - MSA and/or dialect)
 - English (Professional proficiency preferred)
-

At Griffin, we don't just make people laugh – we make them think. If you can turn social tension into intelligent humor and translate observations into compelling content, you belong with us.

Ready to join us? Let's take the first step – fill out the application form for this opportunity and tell us more about yourself.

Apply now: <https://forms.gle/eYqWVF3FAB668iMf6>

المسمى الوظيفي: كاتب كوميدي ساخر

نوع التعاقد: دوام كامل / جزئي / عمل حر بنظام الساعة

المدير المباشر: الكاتب الرئيسي / منتج المحتوى

الخبرة المطلوبة: خبرة فعلية لا تقل عن 3 سنوات في كتابة السكربت أو السيناريو

الملخص الوظيفي

نبحث عن كاتب ساخر ذكي، ذو حس فكاهي عميق، وفهم واضح للواقع العربي في أبعاده السياسية والاجتماعية. هذا الدور يتطلب قدرة حقيقية على كتابة نصوص مكتوبة بعناية، تعالج قضايا آنية أو مجتمعية بحس ساخر ذكي-سواء من خلال المفارقة، التهكم، أو السخرية الهادئة. سيعمل الكاتب ضمن فريق متنوع على تطوير أفكار وتحويلها إلى سكربتات مكتملة قابلة للتنفيذ إنتاجياً.

المهام والمسؤوليات

1. كتابة سكربتات لحلقات ساخرة مستقلة أو متسلسلة تعالج مواضيع راهنة أو مؤرشفة
2. تطوير حكايات قصيرة أو طويلة لبرامج اجتماعية أو سياسية بأسلوب غير تقليدي
3. كتابة سيناريوهات درامية معتمدة على الحوار، بشخصيات واقعية أو رمزية
4. التعاون مع الفريق الإبداعي والمخرجين لصقل النصوص وجعلها أكثر ملاءمة للتنفيذ
5. اقتراح أفكار جديدة للحلقات والفقرات، بما يتماشى مع توجهات الشركة
6. تحويل الأفكار إلى معالجة مكتوبة متكاملة (Treatment + Script)
7. إعادة كتابة النصوص بناءً على ملاحظات المخرج أو الفريق الفني
8. استخدام النبرة الساخرة بذكاء، مع التوازن بين التهكم والتعليق العميق على الواقع
9. البحث المستمر عن مواضيع ومصادر إلهام من الواقع العربي، وتحويلها إلى مواد قابلة للمعالجة السردية الساخرة.
10. المشاركة في اجتماعات تطوير المحتوى واقتراح زوايا مختلفة لتناول نفس الفكرة بشكل مبتكر وغير تقليدي.
11. المساهمة في ضبط التوازن بين الرسالة الإبداعية وطبيعة الجمهور المستهدف، لضمان وصول الفكرة دون ابتذال أو إسفاف.

المؤهلات المطلوبة

- خبرة حقيقية في كتابة السكريبت أو السيناريو (حتى لو كانت تجارب مستقلة)
- فهم واسع للواقع العربي من منظور اجتماعي وسياسي وثقافي
- إجادة العربية الفصحى (واللهجات العامية ميزة)
- قدرة عالية على التنقل بين الجدية والسخرية بسلاسة
- مهارة في كتابة الحوارات وبناء الشخصيات بطريقة إنسانية أو رمزية
- التزام بالمواعيد وروح تعاون عالية ضمن فريق متنوع
- مرونة في الكتابة لأنواع مختلفة من المحتوى (كوميدي، درامي، توعوي)

اللغات المطلوبة

- اللغة العربية (بطلاقة - فصحى ولهجات عربية الثانية)
- اللغة الإنجليزية (مستوى جيد مفضل)

في غريفيين، نحن لا نكتب لمجرد الإضحاك-نحن نكتب لنُحرّك التفكير. إذا كنت تملك الجرأة الكافية لتحويل الواقع إلى محتوى يضحك ويُفكر، مكانك معنا.

لتنضم/ي إلينا، خلينا نبدأ بأول خطوة! عبّ/ي نموذج التقديم الخاص بهذه الفرصة وعزّفنا أكثر عنك.

قدّم من خلال الفورم: <https://forms.gle/eYqWVF3FAB668iMf6>